國立臺灣師範大學「鄧傳馨先生清寒獎助學金」設置要點

104年1月28日學生事務處103學年度第5次主管會報通過104年12月17日104學年度獎學金管理委員會議修正通過105年5月16日學生事務處104學年度第9次主管會報修正通過105年8月8日學生事務處105學年度第1次主管會報修正通過107年8月29日學生事務處107學年度第1次主管會報修正通過

- 一、宗旨:鄧傳馨先生為回饋社會、獎掖後進,培育社會人才,特設置「鄧傳馨先生清寒獎助學 金」,以獎助本校家境清寒學生努力向學,他日造福社會人群。
- 二、獎助對象:本校日間學制之經濟弱勢及突遭家庭重大變故學生。
- 三、獎助名額及金額:每學期獎助 10 名,每名新臺幣 3 萬元;惟得視當年度學生申請與股票現金 股利收益情形調整名額。
- 四、申請資格與條件::
 - (一)本校低收入戶、中低收入戶、家庭清寒或突遭重大變故之在學學生。
 - (二)前一學期學業成績(GPA)平均達 2.43(百分制 70 分)以上或系所排名達前 50%者。
 - (三)獲獎助學生需於當學期結束前繳交學習心得一篇。
 - (四)獲獎助學生名單需提供捐款人參考。
- 五、申請時間:每學期辦理一次,申請人應於公告期限內,檢具下列相關文件向學生事務處生活輔 導組提出申請:
 - (一)申請表。
 - (二)符合資格之身份證明文件(如:低收入戶、中低收入戶、家庭清寒或突遭重大變故之相關 證明文件)。
 - (三)前一學期成績單。
 - (四)學習計畫 1 篇(簡述家庭狀況、學習情形及未來生涯規劃等)。
- 六、審查程序:由學生事務處生活輔導組依學生家庭經濟現況較困難、學生年級較低、未獲其他 獎助學金者優先獎助。
- 七、基金運用方式:本助學金專款專用,以每年股票現金股利與永續基金預備金為助學金之用。
- 八、本要點經學生事務處主管會報通過,並陳請校長核定後實施,修訂時亦同。

Guidelines to National Taiwan Normal University Scholarship for Disadvantaged Students Sponsored by Mr. Chuan-Hsin Deng

- 1. Purpose: In order to dedicate to the society, to reward talented students, and to cultivate pillars of our society, Mr. Chuan-Hsin Deng especially set up this "National Taiwan Normal University Scholarship for Disadvantaged Students" to help the disadvantaged students in achieving their academic goals, so they may contribute to society in the future.
- 2. Beneficiaries: The students from day school system who are from disadvantaged families, or suffering from major family disasters.
- 3. Quota and Amounts: 10 awardees per semester, NT\$30,000 each; however, the number of awardees may be adjusted according to the fluctuation of the annual cash dividends.
- 4. Application qualifications and conditions:
 - (1) Students from low to middle income households, or who are currently suffering from major family disasters.
 - (2) The average academic achievement (GPA) in the previous semester was higher than 2.43 (70 points), or ranks above 50%.
 - (3) The awardees are required to submit a study reflection before the end of the semester.
 - (4) Each applicant needs to submit a study plan which introduces the family status, learning situation and future career planning.
- 5. Application time: Once every semester, the applicant should submit the following relevant documents to the Division of Student Assistance of the Student Affairs Office within the noticed period:
 - (1) Application form.
 - (2) Qualified identification documents (such as low-income households, low-middle income households, disadvantaged family or other documents which prove the sudden family disaster).
 - (3) Transcripts from the previous semester.
 - (4) A study plan (a brief description of family status, learning situation and future career planning, etc.).
- 6. Review Procedure: The Division of Student Assistance will give priority to students whose family's economy is more difficult, students in lower grade years, and not receiving other scholarships.
- 7. Fund Usage: This fund is designated for the sole purpose of this scholarship, and the annual cash dividend from stocks provides the perpetual funds reserved as bursaries.
- 8. These guidelines were adopted during the Leadership Meeting of Student Affairs Office, ratified by the Principal of NTNU. The same procedures will be applied to the amendment.

學年度	第 學其	胡 「鄧	傳馨先生清	寒獎助學	金」申請表		
	姓名		性別	□男(M)	□ 女 (F)		
L	系級	學系(所):	學號	:	年級:		
申	聯絡電話	住宅:		手機:			
請	e-mail						
人	身分證字號						
	郵局或 銀行帳號	郵局局號或 銀行/分行		帳號			
身份 Identity (請勾選)	□低收入户(Low-income) □中低收入户(Middle-income) □清寒(Poverty) □家庭突遭變故(Family Emergency) □其他(請註明:						
實習或 擔任志工經驗 (請簡述服務機 構、服務期間與 工作內容)							
參賽經歷 (請簡述競賽名 稱、參賽日期與 得獎頭銜)							
專長技能或證 照/認證資格 (請簡述名稱與 取得日期)							
應繳證件	一、學生證正、反面影本(需蓋有本學期註冊章) 二、前一學期成績單 三、身分證明文件(低收入、中低收入、清寒或突遭重大變故等文件) 四、學習計畫一篇(500 字以內;對學涯與人生的近期規劃、如何對前項目標做行 動實踐)						
學習計畫 (簡述家庭狀							
況、學習情形、 未來生涯規劃 等)(500字以							
內)		用得自行增頁					
本人同意獲獎後提供基本資料供捐款人參考,並於當學期結束前繳交學習心得一篇;且在學生事							
務處師長陪同下拜會捐款人。							
申請人簽名(Signature):							

Application Form for								
National Taiwan Normal University Scholarship for Disadvantaged Students Sponsored by Mr. Chuan-Hsin Deng								
	Name		gender	\Box male (M) \Box female (F)				
	Department level	Department of Student numbe		Grade :				
A	Contact number	Residential:	Mob	ile phone:				
Applicant	E-mail							
	Identity card number							
	Post office or Bank account number	Post office number or bank / branch		account number				
		households	Middle-incon	ne households				
Identity (check)	needy (Poverty) family in trouble (Family Emergency) Others (please specify:)							
Experience of Internship or Work as a Volunteer (please briefly describe the service organization, service period and work content)		•						
Experience in Contests (Please briefly describe the name of the competition, the date of the competition and your award)								
Expertise or license / certification (Please briefly describe the name and date of acquisition)								
Due document	1.Student ID card (requires the registration of this semester) 2.Previous semester transcript 3. Identity document (low income, middle income, needy or major changes suddenly and other documents) 4.Study plan (within 500 words; recent planning for the academic and life, how to do action on the goal of the previous project)							
Learning plan (A brief description of family status, learning situation, future career planning, etc.) (within 500 words)								
		page if the space		1 0 2 1 0 4 1				
I agree to provide basic information for the sponsor's reference, and submit the study reflectione before the end of the semester; and meet the sponsor with the teacher of the Student Affairs Office.								
Signature of Applicant (Signature): Date:								